
Protokół  Nr III/14 
z Sesji Rady Gminy Iłowo-Osada 

odbytej dnia 11 grudnia 2014 roku 
w lokalu Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Iłowie-Osadzie 

pod przewodnictwem Przewodniczącej Rady Gminy 
Pani Teresy Świątkowskiej 

 
   
           Obrady rozpoczęto o godz. 1335, a zakończono o godz. 1450. Ustawowy stan radnych 

15-tu, obecnych na sesji  14-tu radnych. Do czasu przeprowadzenia wyborów uzupełniających 

do rady Gminy stan radnych wynosi – 14-tu. 

Ponadto w sesji udział wzięli: Wójt Pan Cichocki Sebastian, Sekretarz Gminy Pani 

Płoskońska Barbara, Skarbnik Gminy Pani Roda Irena, Kierownik GOPS w Iłowie-Osadzie 

Pan Wilgowicz Piotr, Kierownik ZGK w Iłowie-Osadzie Pan Mizeria Jerzy, Dyrektor ZS Nr 

1 w Iłowie- Osadzie Pani Radzymińska Anita, Wicedyrektor ZS Nr 2 w Narzymiu Pani 

Pudlak BoŜena, Dyrektor GBP w Iłowie-Osadzie Pani Engelard Halina, Dyrektor GOK i S w 

Iłowie-Osadzie Pan Szylko Eugeniusz, Kierownik Ref. oświaty Pan Czajkowski Zbigniew,  

pracownicy Urzędu Gminy oraz Sołtysi z terenu gminy. 

 

          Sesję otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy Pani Świątkowska Teresa. 

Przewodnicząca Rady Gminy powitała radnych, zaproszonych gości. Stwierdziła quorum 

władne do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Ad.pkt.2.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do radnych w sprawie rozpatrzenia propozycji do 

zmiany porządku obrad. Przewodnicząca zwróciła się do radnych z wnioskiem o przesunięcie 

punktu 4 przed punkt 8. Punkt 4 będzie punktem 7, pkt 5- 4, pkt 6-5, pkt -7 -6 itd. 

Przewodnicząca poddała wniosek pod głosowanie. „Za” przyjęciem zmiany głosowało -14 –

tu radnych, „przeciw”-0, głosów „wstrzymujących”-0. 

Radny Pan Szambora Tadeusz  zgłosił wniosek, Ŝeby dodać pkt 7a przed podjęciem uchwały 

w sprawie ustalenia wynagrodzenia wójta, aby Pani Skarbnik przedstawiła informację o stanie 

finansów poniewaŜ część radnych nie została zaznajomiona z sytuacją finansową Gminy. 

Przewodnicząca poddała pod   głosowanie nowy porządek obrad. „Za” przyjęciem głosowało 

-14 -tu radnych, „przeciw” – 0, głosów „wstrzymujących” -0.  

 

Porządek obrad  III Sesji Rady Gminy został przyjęty w następującym brzmieniu: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Rozpatrzenie propozycji do zmiany porządku obrad. 
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3. Przyjęcie protokołu z II sesji Rady Gminy. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie: wskazania Wiceprzewodniczącego Rady Gminy 

upowaŜnionego do wydawania poleceń wyjazdów słuŜbowych dla Przewodniczącego 

Rady Gminy Iłowo-Osada. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie: wyznaczenia dodatkowego przedstawiciela Gminy Iłowo-

Osada do Zgromadzenia Ekologicznego Związku Gmin „Działdowszczyzna” 

6. Podjęcie uchwały w sprawie: wskazania radnych do składu Komisji Mieszkaniowej w 

Iłowie- Osadzie. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie: ustalenia liczby oraz powołania składów osobowych 

Komisji Rady Gminy Iłowo-Osada 

7a. Wystąpienie Skarbnik Gminy – przedstawienie informacji o stanie finansów Gminy   

      Iłowo-Osada na dzień 25.11.2014 r. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie: ustalenia wynagrodzenia Wójta. 

9. Interpelacje i zapytania radnych. 

10. Wolne wnioski i  informacje 

 

Ad.pkt.3.  

Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do radnych w sprawie przyjęcia protokołu z II sesji 

Rady Gminy. Przewodnicząca  poinformowała, Ŝe protokół został sporządzony w terminie i 

był do wglądu u pracownika obsługującego Radę.  

Przewodnicząca zwróciła się do radnych, kto jest za przyjęciem protokołu.  „Za” przyjęciem 

protokołu głosowało -13-tu radnych, „przeciw” -0, „wstrzymała się” od głosu – 1 osoba. 

Protokół z II Sesji Rady Gminy został przyjęty. 

 

Ad.pkt.4.  

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie: wskazania 

Wiceprzewodniczącego Rady Gminy upowaŜnionego do wydawania poleceń wyjazdów 

słuŜbowych dla Przewodniczącego Rady Gminy Iłowo-Osada. 

Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do radnych o zgłoszenie osoby 

Wiceprzewodniczącego do wydawania poleceń wyjazdów słuŜbowych dla Przewodniczącego 

Rady Gminy. 

Radna Pani Kacperowska Dorota zgłosiła kandydaturę pana Jarosława Chybińskiego. 

Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do radnych, kto jest za kandydaturą radnej.  

Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych kto jest „za” kandydaturą pana Chybińskiego  

Jarosława. „Za” głosowało 14- tu radnych, „przeciw”-0, głosów  „wstrzymujących” -0. 
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Uchwała została przyjęta - 14 głosami. Uchwałę oznaczono Nr III/3/14. Uchwała stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

Ad.pkt.5. 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie: wyznaczenia 

dodatkowego przedstawiciela Gminy Iłowo-Osada do Zgromadzenia Ekologicznego Związku 

Gmin „Działdowszczyzna”. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o zgłaszanie kandydatur. 

Radna Pani Kremska Wanda zgłosiła kandydaturę Pani Piekarskiej Ewy. 

Radna nie wyraziła zgody. 

Radny Pan Chybiński Jarosław zgłosił kandydaturę Pana Szambory Tadeusza 

Radny nie wyraził zgody. 

Radny Pan Małecki Józef zgłosił kandydaturę Pani Kremskiej Wandy. 

Radna Pani Kremska Wanda wyraziła zgodę. 

Przewodnicząca Rady Gminy poddała projekt uchwały pod głosowanie. „Za” przyjęciem 

uchwały głosowało -14 –tu radnych, „przeciw” -0, głosów „wstrzymujących” -0. Uchwała 

została przyjęta i stanowi załącznik do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr III/4/14. 

 

Ad.pkt.6 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie: wskazania radnych do 

składu Komisji Mieszkaniowej w Iłowie- Osadzie. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o zgłaszanie kandydatur. 

Radny Pan Kuchciński Marek zgłosił kandydaturę Pani Jędrzejewskiej Doroty. 

Radna  wyraziła zgodę. 

Radna Pani Kremska Wanda zgłosiła kandydaturę Pani Stępkowskiej Haliny. 

Radna  wyraziła zgodę. 

Przewodnicząca Rady Gminy poddała projekt uchwały pod głosowanie. „Za” przyjęciem 

uchwały głosowało -14 –tu radnych, „przeciw” -0, głosów „wstrzymujących” -0. Uchwała 

została przyjęta i stanowi załącznik do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr III/5/14. 

 

Ad.pkt.7. 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie: ustalenia liczby oraz 

powołania składów osobowych Komisji Rady Gminy Iłowo-Osada. 

Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do radnych z propozycją 10 min. przerwy aby 

radni mogli określić się co do uczestnictwa w komisjach. 
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Radni wyrazili zgodę na 10 minut przerwy /13:45/ 

Po przerwie Przewodnicząca Rady Gminy Pani Świątkowska Teresa wznowiła obrady III 

sesji Rady Gminy/13:55/ 

Głos zabrał radca prawny Pan Antoszewski Mirosław, który zwrócił się do radnych: „państwo 

radni zgłosiliście się do komisji, Pani Przewodnicząca odczyta wg zgłoszeń liczbę członków 

komisji. JeŜeli nie będzie sprzeciwu moŜna całość przegłosować, bądź przegłosować 

poszczególne komisje, bądź kaŜdego z radnych”.  

Nikt z radnych nie wniósł uwag do propozycji radcy. 

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały wraz ze składami  poszczególnych komisji: 

skład komisji rewizyjnej -3 osoby: 

1. Kuchciński Marek 

2. Jędrzejewska Dorota 

3. Małecki Józef 

 Skład komisji budŜetu, finansów i planowania – 7 osób: 

1. Stępkowska Halina 

2. Kremska Wanda 

3. Grabiński Maciej 

4. Świątkowska Teresa 

5. Szambora Tadeusz 

6. Piekarska Ewa 

7. Małecki Józef 

 Skład komisji spraw obywatelskich, prawa, bezpieczeństwa publicznego i ochrony 

przeciwpoŜarowej - 4 osoby: 

1. Stępkowska Halina 

2. Chybiński Jarosław 

3. Kołakowski Krzysztof 

4. Brzeziński Włodzimierz 

 Skład komisji zdrowia, spraw socjalnych, oświaty, kultury, sportu i rekreacji – 7 osób: 

1.  Kuchciński Marek 

2.  Jędrzejewska Dorota 

3.  Grabiński Maciej 

4.  Kacperowska Dorota 

5.  Świątkowska Teresa 

6.  Szambora Tadeusz 

7.  Lendzion Andrzej 
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 Skład  komisji, leśnictwa, gospodarki Ŝywnościowej, przemysłu, budownictwa, gospodarki 

komunalnej, usług i ochrony – 7 osób: 

1. Kremska Wanda 

2. Kacperowska Dorota 

3. Chybiński Jarosław 

4. Piekarska Ewa 

5. Lendzion Andrzej 

6. Kołakowski Krzysztof 

7. Brzeziński Włodzimierz 

Przewodnicząca poddała projekt uchwały pod głosowanie. „Za” przyjęciem uchwały 

głosowało -14 tu radnych, „przeciw” -0, głosów „wstrzymujących”- 0 Uchwała została 

przyjęta i stanowi załącznik do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr III/6/14.  

 

Ad.pkt.7a. 

Skarbnik Gminy Pani Roda Irena odczytała informację o stanie finansów Gminy Iłowo-Osada 

na dzień 25 listopada 2014 r. 

Radny Pan Szambora Tadeusz zwrócił się z zapytaniem do Pani Skarbnik jaką kwotą zamyka 

rok budŜetowy, czy mamy jakieś oszczędności? 

Skarbnik poinformowała, Ŝe będzie to kwota: 26 193 024 zł. 

Skarbnik Gminy poinformowała, Ŝe dziś dostaliśmy opinię  z Regionalnej Izby 

Obrachunkowej projektu budŜetu Gminy na 2015 rok. Opinia  jest pozytywna. Skarbnik 

poinformowała radnych, Ŝe przy projekcie budŜetu radni otrzymali równieŜ projekt 

wieloletniej prognozy finansowej Gminy. Ta prognoza finansowa mówi o gminie, jeŜeli 

wskaźniki wychodziłyby na „nie”, wtedy jest negatywna opinia o budŜecie regionalnej izby. 

Wskaźniki są dobre, więc opinia jest pozytywna. UwaŜam, Ŝe problemu nie będzie z 2015 

rokiem.  

Radny Pan Szambora T. zwrócił się do Pani Skarbnik stwierdzając, Ŝe nie prawdą jest  Ŝe 

Urząd Gminy i jego finanse znajdują się na równi pochyłej. Czy obsłuŜyć wszystkie kredyty 

w 2015 roku będziemy musieli zaciągnąć jakiś kredyt?   

Skarbnik poinformowała, Ŝe jest to kwota 200 lub 300 tys. zł.  

Radny Pan Szambora  T. stwierdził, Ŝe jest to waŜne, dlatego Ŝe mamy dziś ustalić pobory 

wójta. Nie przeczy, Ŝe takie pobory się nie naleŜą, ale chce wiedzieć na czym gmina stoi  i nie 

dołoŜy ręki Ŝeby ciągnąć gminę dalej w zadłuŜenie.  

Skarbnik Gminy wyjaśniła, Ŝe wskaźnik  28,7%  dochodów to nie jest duŜo. Gmina moŜe się 

zadłuŜyć do 60% dochodów. 
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Głos zabrał Wójt Pan Cichocki Sebastian, który poinformował, Ŝe w trosce o stan finansów 

Gminy podjął decyzję  z rezygnacji z funkcji zastępcy wójta w naszej Gminy. Jest to kwota, 

która zamknie się przez okres kadencji ok. 450 tys. zł., którą będzie moŜna przeznaczyć na 

inwestycje. Wójt poinformował, Ŝe kolejne jego posunięcie jeŜeli chodzi o politykę 

oszczędnościową to rezygnacja z ryczałtu, jaki przysługiwał poprzedniemu wójtowi  tj. ok. 3 

tys. zł  rocznie. 

Pan Szambora T. stwierdził, Ŝe takie posunięcie zadowala go. 

Ad. pkt.8.    
 
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie: ustalenia wynagrodzenia 

Wójta. 

Przewodnicząca Rady odczytała proponowane wynagrodzenie : 

- wynagrodzenie zasadnicze - 5.300 zł, dodatek funkcyjny -1.900 zł, dodatek za wysługę lat 

11% wynagrodzenia zasadniczego – 583 zł, dodatek specjalny w wysokości 30% 

wynagrodzenia zasadniczego i dodatku funkcyjnego – 2.160 zł. Przewodnicząca 

poinformowała, Ŝe jest to kwota 9.943 zł. Przewodnicząca Rady poinformowała, Ŝe 

wynagrodzenie zasadnicze w gminach do 15 tys. mieszkańców moŜe wynosić od 4.200 do 

5.900 zł. i  maksymalnie dodatek funkcyjny -1.900 zł. 

Głos zabrał radny Pan Szambora T., który zwrócił się do wójta aby nie zaczynać od tak 

wysokich poborów z uwagi na stan finansowy Gminy. Radny poinformował, Ŝe będzie 

głosował przeciw. 

Głos zabrał Wójt Pan Cichocki Sebastian, który poinformował Ŝe w ramach polityki 

oszczędnościowej podjął juŜ pewne decyzje które zmniejszą wydatki, ale spowodują ogromny 

cięŜar pracy dla niego, inne ustawowe obowiązki np. spotkania z mieszkańcami, juŜ teraz w 

okresie przedświątecznym harmonogram jest napięty a spotkania są równieŜ w weekendy w 

niedziele dlatego uwaŜa, Ŝe kwoty nie są wygórowane są teŜ mniejsze w stosunku do 

poborów poprzedniego Wójta, bez zastępcy wójta. Wójt stwierdził, Ŝe decyzja naleŜy do 

radnych. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych czy głosujemy za poszczególnymi kwotami. 

14 – głosami „za” – radni wyrazili zgodę na głosowanie za poszczególnymi kwotami,  

„przeciw”-0, „wstrzymujących”-0. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych – kto jest za kwotą 5.300 zł (wynagrodzenie 

zasadnicze). „Za”- głosowało- 10 osób, „przeciw”- 3, „wstrzymała się” od głosu – 1 osoba. 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie kwotę dodatku funkcyjnego - 1.900 zł. 

„Za” kwotą 1.900 zł głosowało – 9 osób, „przeciw”- 4 osoby, 1- osoba „wstrzymała” się od 

głosu. 
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Kwota wysługi za lata pracy - 583 zł. 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie kwoty dodatku specjalnego w wysokości 30% 

wynagrodzenia zasadniczego – 2.160 zł. 

„Za” głosowało- 12 –tu radnych, „przeciw”- 0,  1- osoba „wstrzymała” się od głosu. Jedna 

osoba nie brała udziału w głosowaniu. 

Głos zabrał radca prawny Pan Antoszewski Mirosław, który poinformował Ŝe do projektu 

uchwały naleŜy wprowadzić autopoprawkę w § 3, Ŝe uchwala wchodzi w Ŝycie z dniem 8 

grudnia 2014 roku.   

Przewodnicząca Rady  odczytała autopoprawkę  i poddała pod głosowanie. „Za” przyjęciem 

autopoprawki głosowało -14-tu radnych, „przeciw” -0, głosów „wstrzymujących” – 0.   

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta wraz z 

autopoprawką w § 3. „Za” przyjęciem uchwały głosowało 10-ciu radnych, „przeciw” – 3 

osoby, „wstrzymała” się od głosu – 1osoba. Uchwała została przyjęta i stanowi załącznik do 

protokołu. Uchwałę oznaczono Nr III/7/14.  

Ad.pkt.9. 

Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do radnych czy są jakieś zapytania. 

Głos zabrał radny Pan Szambora T., który poinformował Ŝe mieszkańcy ul. Sportowej w 

Narzymiu zgłaszają problem rozjeŜdŜania drogi przez cięŜki sprzęt z Nadleśnictwa. 

NaleŜałoby zbadać i wyjaśnić, które drogi są przeznaczone do przejazdu dla takiego cięŜkiego 

sprzętu. 

Radny zgłosił teŜ brak znaków na ul. Leśnej dot. ograniczenia tonaŜu. 

Głos zabrał Wójt, który poinformował Ŝe będziemy zmieniać te ustalenia dotyczące tych 

dróg, przyjrzymy się oznakowaniu tych dróg. 

Wójt poinformował, Ŝe w poniedziałek odbędzie się spotkanie z inwestorem, który chce 

rozpocząć działalność na naszym terenie. Wójt podkreślił, Ŝe będzie informował radę o 

bieŜących ustaleniach. JeŜeli chodzi o sprawy organizacyjne urzędu Gminy to zostanie radzie 

przedstawiona propozycja zmiany struktury organizacyjnej i pewnych  zmian personalnych w 

urzędzie Gminy. 

Ad.pkt.10. 

Wolne wnioski i informacje. 

Mieszkaniec Iłowa-Osady Pan Sarbiewski stwierdził, Ŝe Pan Wójt nie zrobił specjalnego 

ukłonu w stronę wyborców nie zatrudniając wicewójta a w ten sposób  jakby oszczędza. 

Ustawa mówi, Ŝe jeŜeli wójt ma wykształcenie wyŜsze, to nie ma takiego obowiązku. Wójt 

Pan Przyborski Jan miał średnie wykształcenie, dlatego zgodnie z ustawą był  zastępca który 

miał wyŜsze wykształcenie. Wójt nie zrobił ukłonu ustalając sobie tak wysokie pobory.  
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Głos zabrał radca prawny Pan Antoszewski M., który poinformował Ŝe nie ma 

odzwierciedlenia w przepisach, Ŝe kaŜda gmina powinna mieć zastępcę, a w praktyce wiele 

działa bez nie ma za to sankcji, natomiast przepis nakazuje w kaŜdej gminie. 

Głos zabrał mieszkaniec Iłowa-Osady Pan Jakubowski, który zwrócił uwagę Ŝe firma która 

zajmuje się odbiorem odpadów nie wywiązuje się ze swoich obowiązków. Firma nie 

odbierała worków z liśćmi. Odpady organiczne były odbierane przez całe lato, a później juŜ 

tych liści nie odebrano. NaleŜałoby wydłuŜyć termin odbioru odpadów organicznych. 

Pan Jakubowski zwrócił teŜ uwagę, na problem związany z odbiorem zuŜytych opon 

samochodowych, rowerowych. Niech firma wyznaczy termin do odbioru takich rzeczy 

chociaŜ raz w roku. JeŜeli płacimy za to, to chyba moŜemy wymagać, Ŝeby to odbierali. 

Głos zabrał radca prawny, który poinformował Ŝe na chwilę obecną system selektywnej 

zbiórki jest taki, Ŝe wszystkie odpady częściej powstające odbierane są bezpośrednio z 

nieruchomości w określonych dniach. Informacje o odbiorze są dostępne na stronie 

Internetowej i są dostępne w Urzędzie Gminy. Natomiast moŜe istnieć problem z odpadami 

rzadziej powstających typu wspomniane przez pana opony czy odpady remontowo 

budowlane. System takiego odbioru na terenie działania całego Związku nie przewidywał  

odbioru bezpośrednio z posesji, ale kaŜdego dnia tygodnia od poniedziałku do piątku w 

określonych godzinach  w trzech wyznaczonych  punktach na terenie działania Związku. 

Informacje moŜna uzyskać w Urzędzie Gminy lub na stronie Internetowej 

„Działdowszczyzny” odnośnie lokalizacji takiego punktu. 

Pan Jakubowski stwierdził, Ŝe to jest przykre Ŝeby z jedną oponą jeździć do takiego punktu do 

Działdowa czy jeszcze gdzieś dalej, Ŝądamy aby chociaŜ raz w miesiącu taki samochód 

przejechał i zebrał te odpady.  

Głos zabrał Wójt, który poinformował  Ŝe podejmowana była uchwała odnośnie utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy aby w jakiś sposób uporządkować sprawy gospodarki 

śmieciowej. Gmina nie podejmuje uchwał odnośnie odbioru odpadów od tego jest 

Zgromadzenie, które podejmuje stosowne uchwały. Gmina jest członkiem Zgromadzenia 

dlatego teŜ wszelkie  problemy będziemy zgłaszać  na forum Związku. Firma, która nie 

dokonywała odbioru odpadów komunalnych w terminie została ukarana.  Wszelkie problemy 

związane z odbiorem proszę zgłaszać do Urzędu, telefonicznie do Związku lub bezpośrednio 

do mnie. 

Głos zabrał radny rady powiatu działdowskiego Pan Gąsiorowski Roman, który zwrócił się z 

prośbą o zapraszanie na sesje rady Gminy  radnych powiatowych.  

Pan Gąsiorowski R. zwrócił się do Wójta z zapytaniem czy poradzi sobie bez osoby zastępcy 

wójta, czy moŜe powoła asystenta, kogoś takiego pomocnego. 
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Głos zabrał Wójt, który poinformował, Ŝe asystenta  moŜna zatrudnić bez konkursu, ale daleki 

jest od takich funkcji. JeŜeli chodzi o sprawy organizacyjne w Urzędzie to są one dopiero w 

trakcie kształtowania zostaną  przedstawione Państwu w odpowiednim czasie. 

 

 

Na tym porządek obrad sesji został wyczerpany. 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Świątkowska Teresa zamknęła obrady III sesji Rady 

Gminy Iłowo-Osada. /1450/ 

 

                                                                                                    Prowadząca obrady: 

Protokołowała:                                                                   Przewodniczący Rady Gminy 

R. Biełkowska                                                                           Teresa Świątkowska 

  


